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Protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

z dnia 19 maja 2015 r. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Jarosław Wróblewski  – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Agnieszka Walczak  – Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

3. Halina Dmoch – Członek Komisji Rewizyjnej, 

 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Jarosław Wróblewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 

który otworzył posiedzenie o godzinie 16.00 powitał wszystkich oraz stwierdził quorum. 

Posiedzenie Komisji odbywało się według następującego porządku obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy w 2014 roku;  

3. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonych przez 

Wójta Gminy sprawozdaniach z wykonania budżetu; 

4. Omówienie wybranych procedur przetargowych oraz zapoznanie się z informacją                

o przyczynach unieważnienia przetargów w 2014 r.; 

5. Zapoznanie się z wykazem umorzonych w 2014 r. podatków; 

6. Sprawy różne; 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.2 

Pan Jarosław Wróblewski – Przewodniczący Komisji poprosił Panią Skarbnik o omówienie 

sprawozdania z wykonania budżetu ze szczególnym uwzględnieniem rozbieżności wykonania 

dochodów i wydatków w stosunku do planu.  

Pani Urszula Jeziorska – Skarbnik Gminy powiedziała, że na sprawozdanie z wykonania 

budżetu gminy składają się następujące składniki:  

1. Sprawozdanie z wykonania dochodów budżetowych za 2014 rok,  

2. Sprawozdanie z wykonania wydatków budżetowych za 2014 rok,  

3. Sprawozdanie z wykonania przychodów i rozchodów budżetu gminy za 2014 rok,  

4. Sprawozdanie  z wykonania dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań  

z zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi ustawami za 2014 rok,  

5. Sprawozdanie z wykonania dotacji przedmiotowych za 2014 rok,  

6. Sprawozdanie z wykonania dotacji podmiotowych za 2014 rok,  

7. Sprawozdanie z wykonania dotacji celowych dla podmiotów zaliczanych i niezaliczanych 

do sektora finansów publicznych za 2014 rok,  

8. Sprawozdanie z wykonania przychodów i kosztów zakładu budżetowego za 2014 rok, 

9. Sprawozdanie z wykonania dochodów i wydatków rachunku dochodów oświatowych 

jednostek budżetowych za 2014 rok. 

10. Sprawozdanie z wykonania wydatków obejmujących zadania jednostek pomocniczych 

gminy, w tym realizowane w ramach funduszu sołeckiego za 2014 rok, 

11. Sprawozdanie z wykonania wydatków na zadania inwestycyjne za 2014 rok,  

12. Stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich za 2014 rok.  

13. Sprawozdanie opisowe z  realizacji budżetu gminy za 2014 rok, 
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14. Zmiany w planie wydatków na realizację programów finansowych z udziałem środków,           

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych – 2014 rok,  

15. Sprawozdania roczne z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji 

kultury za 2014 rok.  

16. Informacja o stanie mienia Gminy Leszno za rok 2014 określająca wartość gruntów oraz 

budynków i budowli, udziałach gminy w spółkach i ustanowionych hipotekach.  

17. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Narkomanii dla Gminy Leszno 

za 2014 rok. 

Pani Skarbnik w sprawozdaniu opisowym omówiła wykonanie strony dochodowej                   

i rozbieżności między wielkościami planowanymi a wykonanymi. W sprawozdaniu 

wykazano, że plan dochodów po zmianach w wysokości 32.205.383,94 zł, został wykonany w 

kwocie 32.371.830,15 zł, co stanowi 100,52% planu. Planowane wpływy z dochodów 

bieżących zrealizowano w kwocie 31.802.957,82 zł ( plan 31.560.236,77 zł), co stanowi 

100,77 % planu. Powiedziała, że tylko niektóre pozycje dochodów bieżących zrealizowano 

poniżej planu, były to m.in.:  

  wpływy z podatku od spadków i darowizn zaplanowane w wysokości 68.515,00 zł 

wykonano w kwocie 43.971,04 zł, tj. 64,18% planu rocznego – co wynikało z faktu, że 

w I półroczu wpływy z tego tytułu były wykonane powyżej planu i plan został 

zwiększony proporcjonalnie. W drugim półroczu wpływy z tego tytułu wyniosły 

zaledwie 7.417,56 zł i stąd wynikła ta rozbieżność.  

  wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jednostki samorządu 

terytorialnego na podstawie odrębnych ustaw (plan 125.351,00 zł, wykonanie 

88.290,47 zł, tj. 70,43% planu); 

  podatek od działalności gospodarczej osób fizycznych, opłacany w formie karty 

podatkowej (plan 17.331,00 zł, wykonanie 11.095,61 zł tj. 64,02 % planu). Plan 

wpływów z tego tytułu szacowany był w oparciu o przewidywane wykonanie 

dochodów roku poprzedniego.  

Pani Skarbnik powiedziała, że planowane wpływy z dochodów majątkowych zrealizowano w 

kwocie 568.872,33 zł tj. 88,18% planu (plan 645.147,17 zł). Wyjaśniła, że niższe 

zrealizowanie dochodów majątkowych wynika z faktu, iż kwota 77.062,00 zł pomocy ze 

środków europejskich na zadanie „Modernizacja budynku świetlicy wiejskiej wraz z 

zagospodarowaniem i ogrodzeniem terenu we wsi Zaborów” zaplanowana w budżecie na rok 

2014 została przekazana gminie w styczniu 2015 roku.   

Po analizie realizacji dochodów łącznie z objaśnieniami zawartymi w części opisowej  

do sprawozdania oraz wyjaśnieniami w trakcie posiedzeń, Komisja pozytywnie oceniła 

wykonanie dochodów.   

Następnie Pani Skarbnik omówiła wykonanie strony wydatkowej ustalonej w budżecie. 

Powiedziała, że planowane na 2014 rok wydatki w kwocie 34.254.964,56 zł wykonano               

w wysokości 32.690.255,14 zł, co stanowi 95,43 % planu. Plan wydatków bieżących                   

w wysokości 27.857.524,58zł zrealizowano w kwocie 26.995.771,64 zł, natomiast plan 

wydatków majątkowych ustalony na kwotę 6.397.439,98 zł, wykonano w wysokości 

5.694.483,50zł. 

Pani Skarbnik omówiła z czego wynika:  

 wykonanie zadania „Budowa wodociągu w ul. Marysieńki w Lesznie” jedynie 

częściowo w roku 2014, 

 realizacji w niewielkim zakresie zadań inwestycyjnych p.n. „Modernizacja 

nawierzchni ulic  Jaśminowej i Kwiatowej w Lesznie” oraz „Modernizacja 

nawierzchni ulic Wiosennej i Środkowej w Zaborowie” .  

Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag do pozostałych zrealizowanych wydatków za 2014 rok. 
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Komisja stwierdziła, że zarówno plan wykonania dochodów jak i wydatków w roku 2014 

został zrealizowany na bardzo wysokim poziomie.  

 

Ad.3 

Pan Jarosław Wróblewski – Przewodniczący Komisji odczytał opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłożonych przez Wójta Gminy sprawozdaniach z wykonania budżetu 

za 2014r. Zaznaczył, że opinia jest pozytywna.  

 

Ad. 4 

Pan Jarosław Wróblewski – Przewodniczący Komisji poprosił Panią Skarbnik o 

przedstawienie wykazu umorzonych podatków dla osób fizycznych w 2014r.  

Pani Urszula Jeziorska – Skarbnik Gminy powiedziała, że z tytułu podatku od nieruchomości 

łączna kwota umorzeń w ciągu roku dla 17  podatników to 13.795,40 zł. Natomiast z tytułu 

podatku rolnego łączna kwota umorzeń dla 7 podatników w ciągu roku to 1.931,91 zł. 

Powiedziała, że we wszystkich przypadkach powodem umorzenia był ważny interes 

podatnika.  

Wykaz podatników, którym umorzono podatek znajduje się  dokumentach komisji rewizyjnej.  

Ad. 5 

Pan Jarosław Wróblewski – Przewodniczący Komisji powiedział, że wystąpił w imieniu 

Komisji do Wójta o udostępnienie dokumentacji następujących przetargów:  

  8/14 -  Modernizacja centrum wsi Zaborów; 

  11/14 – Rozbudowa i modernizacja budynku Przedszkola w Lesznie; 

  23/14 – Modernizacja odcinka drogi we wsi Wilkowa Wieś, Modernizacja odcinka 

drogi we wsi Kępiaste, Modernizacja odcinka drogi we wsi Wąsy Kolonia. 

Na podstawie dokumentów stwierdzono, że modernizację centrum wsi Zaborów wykonywała 

firma AG-Complex Sp. z o. o.  z Warszawy za kwotę 534.904,93 zł. Wójt zaznaczył,  że                

w ramach gwarancji firma będzie dbała o zieleń i być może uda się też zmienić lub 

wyszlifować obecną kostkę oraz poprawić drogi żwirowe. Wójt powiedział, że na skwerku w 

Zaborowie został zamontowany monitoring, żeby nie dochodziło do aktów wandalizmu. 

Przypomniał, że wykonanie projektu centrum Zaborowa nie było zlecane przez gminę, tylko 

prywatny sponsor zlecił wykonanie projektu i za niego zapłacił, a później nieodpłatnie 

przekazał na rzecz gminy. Prace zostały wykonane zgodnie z projektem i z materiałów w nim 

określonych, co miało znaczny wpływ na wysokość kosztów tej inwestycji. Zaznaczył, że 

rozważa możliwość przerobienia w jakiś sposób chodników z kostki granitowej, żeby były 

wygodniejsze dla pieszych.  

Następnie przeanalizowano dokumentacją przetargową na inwestycję – Rozbudowa                      

i modernizacja budynku Przedszkola w Lesznie. Stwierdzono, że przetarg wygrała firma PPU 

„HEGOR” Sp. z o.o.  z Sochaczewa za kwotę 5.197.888,30 zł brutto. Wójt powiedział, że 

prace są wykonywane zgodnie z harmonogramem, wiec już od września najprawdopodobniej 

filia przedszkola z Czarnowa zostanie przeniesiona do Leszna. Wójt wspomniał, że być może 

w Czarnowie powstanie filia Szkoły Podstawowej, co pozwoliłoby na unikniecie 

zmianowości.  

Kolejno przeanalizowano dokumentacje dotyczącą przetargu na inwestycję pod nazwą 

Modernizacja odcinka drogi we wsi Wilkowa Wieś, Modernizacja odcinka drogi we wsi 

Kępiaste, Modernizacja odcinka drogi we wsi Wąsy Kolonia. Przetarg wygrała firma P.P.U.H. 

EFEKT Sp. z o. o. z Warszawy za łączną kwotę 313.404,00 zł brutto. Wójt wyjaśnił, że te 
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drogi zostały wykonane w technologii asfaltowej, a nie jak dotychczas z  destruktu, dlatego 

cena była nieco wyższa.  

Komisja nie wniosła uwag do sprawdzonej dokumentacji. 

Następnie Przewodniczący odczytał pismo od Wójta Gminy w sprawie przetargów 

unieważnionych w 2014r. (pismo w dokumentach Komisji). W tym zakresie również nie 

wniesiono zastrzeżeń.  

 

Ad. 6 

Sprawy różne: 

 Na pytanie o naprawienie progów zwalniających przy osiedlu w Zaborówku, Wójt 

odpowiedział, że zostanie to naprawione, gdy rozpocznie się przebudowa ul. 

Wiosennej w Zaborowie.  

 Dyskutowano o wnioskach mieszkańców Wąsów oraz Zaborówka w sprawie 

rozbudowy sieci wodociągowej. Wójt zapewnił, że jeśli nie wpłynie zbyt dużo 

wniosków w ciągu roku to wszystkie wnioski zostaną wprowadzone do budżetu na rok 

następny. Zaznaczył, że w roku bieżącym jest bardzo dużo inwestycji związanych z 

budową wodociągów, więc komfort życia wielu mieszkańców już w tym roku ulegnie 

znacznej poprawie.  

 Odczytano pismo p. Andrzeja Wachowiaka, który jest zainteresowany zakupem 

działki w Gawartowej Woli, na której chciałby zrobić łowisko. Zdecydowano, że 

temat zostanie poruszony na wspólnym posiedzeniu komisji. Wójt stwierdził, że może 

należy również zapytać mieszkańców sołectwa, co myślą na ten temat.  

 Dyskutowano na temat konieczności przeprowadzenia wyborów ławników                               

oraz o konieczności powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników.  

 Wójt poinformował, że działki gminne na „Białutkach” są obecnie sprzątane                         

z nagromadzonych tam przez mieszkańców śmieci. Na pytanie, czy byłaby możliwość 

dokonania rozbiórki domu należącego do gminy położonego w Szymanówku, Wójt 

odpowiedział, że wiąże się to z kosztami, które należy przewidzieć w budżecie.  

 Radna Halina Dmoch poprosiła o wymianę piasku na placu zabaw w Zaborówku.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji Rewizyjnej o godz. 18:40  

 

 

                                                                           Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

                                                                                    /-/  Jarosław Wróblewski  

Protokół sporządziła 

Iwona Studnicka 


